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ZÁPIS 

z 41. jednání Regionální stálé konference pro území Zlínského kraje 

ze dne 12. prosince 2023 

 

 

1/41/2023 Zahájení jednání 

Jednání zahájil předseda Regionální stálé konference Zlínského kraje (RSK ZK), hejtman Ing. Radim 

Holiš. Přivítal účastníky a hosty jednání a konstatoval usnášeníschopnost. Připomněl, že program 

jednání byl zaslán spolu s pozvánkou. Dále předseda zmínil, že podklady ke všem bodům byly postupně 

zaslány členům RSK a že po skončení jednání bude vyhotoven zápis, který schvaluje předseda RSK 

ZK. Účastníci zasedání mohou nejpozději do 10 pracovních dnů od rozeslání zápisu zaslat své 

připomínky k zápisu sekretariátu RSK ZK. Zápis poté bude uveřejněn na místě určeném RSK ZK – 

zajistí Sekretariát RSK na internetových stránkách RSK ZK, www.rsk-zk.cz a rozeslán členům RSK ZK.  

 

Schválený program jednání:  

1. Zahájení jednání  

2. Změna personálního obsazení pracovních skupin Regionální stálé konference ZK 

3. Aktualizace Regionálního akčního plánu (RAP) – Deinstitucionalizace sociálních služeb 

4. Místní akční plán rozvoje vzdělávání ve Zlínském kraji IV – schválení územního vymezení a 

nositele 

Pořadové číslo 41/2023 

Termín jednání 12. 12. 2023 

Popis 

Předsedající: Ing. Radim Holiš 

Přítomni: 27 (dle prezenční listiny) 

Omluveni:  Ing. David Vychytil, Mgr. Milan Filip, MUDr. Olga Sehnalová, Aleš 

Lahoda, Ing. et Ing. Jiří Korec, Ing. Stanislav Blaha, Mgr. Ing. Jiří Růžička, Mgr. 

Josef Zdražil, Mgr. Tomáš Chmela 

Místo jednání:  
Krajský úřad Zlínského kraje, zasedací místnost ZZK, 16. NP 

Zahájení a konec jednání:  

zahájení 8:00 hodin, konec 09:45 hodin 

Zapisovatel: Bc. Dominik Dvořáček 

Účastníci jednání 

Členové a stálí náhradníci s hlasovacím právem: 

Ing. Radim Holiš, Ing. David Mareček, Lubomír Traub, MSc., Ing. Radek Doležel, 

Ing. Mgr. Zuzana Fišerová, Ph.D., Bc. Hana Ančincová, Ing. Martin Kobzáň, Ing. 

Zuzana Matulová, Ing. Vojtěch Ryza,  Ing. et Ing. Martin Habuda, Mgr. Miriam 

Majdyšová, Ing. Dan Žárský, Bc. Ladislava Hradilíková, prof. Mgr. Milan Adámek, 

Ph.D., Renata Brázdilová, Vít Pořízek  

Stálí hosté: 

Ing. Lenka Kolářová, Ing. Adéla Kattauerová, Ing. Jana Smutná, 

Další účastníci jednání: 

Mgr. Zdeněk Opravil, Ph.D., Bc. Dagmar Valeriánová, Bc. Dominik Dvořáček   

Ing. Bc. Aleš Hanus, Mgr. Pavla Sekyrová, 

Online účastnící:  

Mgr. Zdeněk Opravil (MMR), Vít Lesák (MMR)                   

http://www.rsk-zk.cz/
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5. Aktuální informace z MMR ke kohezní a regionální politice 

6. Aktuální informace k využití dotací EU ve Zlínském kraji 

7. Různé 

8. Závěr jednání 

 

Diskuse: 

V rámci bodu č. 1 byl schválen program jednání. K bodu č. 1 nebyla vedena diskuse. 

Usnesení bylo konsenzuálně schváleno. 

 

 

2/41/2023 Změna personálního obsazení pracovních skupin Regionální stálé konference 

ZK 

Sekretariát Regionální stálé konference ZK obdržel v průběhu 4. čtvrtletí 2023 návrhy na renominace 

ve 3 pracovních skupinách, spadajících pod platformu Regionální stálé konference ZK: 

 
1. V Pracovní skupině Vzdělávání byl novým členem za Národní pedagogický institut ČR 

navržen Mgr. Josef Slovák, který nahradil dosavadní členku Ing. Bc. Radku Krčkovou.    
V sekci zástupců klíčových zaměstnavatelů byl schválen za Mgr. Michala Procházku, 
zastupujícího Continental Barum, s.r.o. nový člen Ing. Ladislav Šimoník. Dalším návrhem na 
personální změnu v této pracovní skupině byla nominace nové členky Mgr. Pavly Sekyrové, 
projektové manažerky Odboru strategického rozvoje kraje, která nahrazuje na této pracovní 
pozici Ing. Lenku Baťovou.  
V rámci této pracovní skupiny bylo zachováno i členství Ing. Lenky Baťové, která byla doplněna 
jako nový člen – nepovinný zástupce této PS (jako hlavní manažer strategického a akčního 
plánování KAP v období let 2016 – 2023). Zároveň byl nově schválen místopředseda této PS, 
Ing. Tomáš Duda.  

2. V Pracovní skupině pro absorpční kapacitu v území při RSK ZK byla schválena za Město 
Kroměříž namísto Ing. Simony Prečanové Ing. Pavlína Cveková, její dosavadní náhradnice v 
této PS. Na pozici náhradnice za paní Cvekovou, byla schválena Mgr. Iveta Mišurcová. Další 
změnou v této PS navrhlo Město Vsetín, kde je nově Ing. Vlastimil Fiala náhradníkem člena 
PS za původní náhradnici Ing. Marii Novotnou.  

3. V rámci Pracovní skupiny pro oblast cestovního ruch byla schválena renominace stávající 
členky za destinační společnost Zlínsko a Luhačovicko, Mgr. Jany Musilové (Pastyříkové). 
Namísto ní bude v této PS Bc. Jana Tkadlecová. Poslední schválenou renominací, 
předloženou až po odeslání podkladů k jednání členům RSK, je navržená změna za zástupce 
MAS, kde je nově Bc. Lenka Gregorová namísto Mgr. Marty Poláškové. 

 
Jako součást materiálu byl předložen ke schválení aktualizovaný seznam PS při RSKZK v přílohách 
P01 – P03. 
 
Diskuse: 

K bodu č. 2 nebyla vedena diskuse. 

Usnesení bylo konsenzuálně schváleno. 

 

 

3/41/2023 Aktualizace Regionálního akčního plánu (RAP) – Deinstitucionalizace 
sociálních služeb 
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Ing. David Mareček představil zpracovanou aktualizaci RAP – DEI. Sdělil důvody aktualizace RAP – 
DEI, které byly rozeslány členům RSK v materiálech. Jde zejména o zpřesnění připravovaných 
projektových záměrů Zlínského kraje a Města Kroměříž do výzvy IROP, která byla vyhlášena 30. 10. 
2023. Dále představil současnou situaci čerpání v ostatních RAP (školství, silnice, ZZS). Veškeré 
informace jsou obsaženy v prezentaci, která bude součástí příloh tohoto zápisu.  

Diskuse: 

Paní Ančincová dodala, že u výzvy RAP – DEI jsou milníky čerpání dotací EU, které musí být každý rok 

plněny. První milník bude určitě splněn, ale další projekty v následujících letech si budou žádat 

maximální připravenost, aby mohly být i další milníky splněny. 

Usnesení bylo konsenzuálně schváleno. 

 

 

4/41/2023 Místní akční plán rozvoje vzdělávání ve Zlínském kraji IV – schválení 

územního vymezení a nositele 

 
V tomto bodě Bc. Dvořáček informoval o místních akčních plánech (MAP) rozvoje vzdělávání, jež jsou 

nástrojem akčního plánování a sdílení aktivit v území v oblasti předškolního a základního vzdělávání na 

úrovni ORP. Aktuálně běží příprava a předkládání projektů MAP IV, k nimž je nutné doložit schválení 

vymezení území realizace a nositele ze strany RSK. Jedná se o schválení povinné přílohy 

předkládaných projektů do této výzvy, které byly průběžně schvalovány na jednání RSK Zlínského kraje 

v letošním roce. Poslední ORP, které tuto povinnou přílohu potřebuje schválit, je ORP Luhačovice. 

Přílohy žádostí a usnesení jsou v rámci předložených materiálů, které byly zaslány před jednáním všem 

členům RSK – jedná se o přílohy k tomuto bodu P01 a P02. 

Diskuse: 

K bodu č. 4 nebyla vedena diskuse. 

Usnesení bylo konsenzuálně schváleno. 

 

 

5/41/2023 Aktuální informace z MMR ke kohezní a regionální politice 

K tomuto bodu byl na jednání přizván zástupce Ministerstva pro místní rozvoj, Zdeněk Opravil z Odboru 

strategií a analýz regionální politiky a politiky bydlení, který byl na jednání připojen online. Sdělil základní 

informace z jednání Národní stálé konference 20. 10. 2023, kde se potkali základní územní partneři a 

zástupci resortů. Zmínil se o nově zřízeném Vládním výboru pro regionální politiku. Dále sdělil informace 

o Regionálních akčních plánech, hlavně novinky k připravovanému RAPu pro speciální školy. Poté 

představil informace k aktualizaci a možnostem čerpání z Národního plánu obnovy. V rámci prezentace 

také přiblížil realizované a navrhované kroky v problematice hospodářsky a sociálně ohrožených území 

(HSOÚ), kde chce MMR na začátku roku 2024 ve spolupráci s kraji nastavit podmínky pro specifický 

národní dotační titul pro HSOÚ. Popsal také výstupy z evaluace dotazníkového šetření, které proběhlo 

ve spolupráci sekretariátů RSK ve všech krajích v létě. A v závěru přiblížil související evropské aktivity, 

jako např. rozbíhající se přípravu kohezní politiky 2028+, předsednictví ČR v rámci V4 v prvním pololetí 

2024 nebo aktuální možnosti využití výzev programu URBACT IV. Veškeré podrobnější informace jsou 

obsaženy v prezentaci, která bude součástí příloh tohoto zápisu. 

Diskuse: 

K bodu č. 5 nebyla vedena žádná diskuse. 

 

Usnesení bylo konsenzuálně schváleno. 
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6/41/2023 Aktuální informace k využití dotací EU ve Zlínském kraji    

 

Ing. Mareček představil tento bod, kde přiblížil, čím se v roce 2023 Regionální stálá konference 
Zlínského kraje zabývala. Dále doplnil pana Opravila s informacemi z jednání Národní stálé konference, 
o možnostech Národního plánu obnovy pro Zlínský kraj a přístupu Zlínského kraje k hospodářsky a 
sociálně ohroženým územím. Dále sdělil informace o nejnovějších statistikách čerpání operačních 
programů v programovém období 2021 – 2027, se zaměřením na data týkající se Zlínského kraje. 
V závěru připomněl systém ISPZ, kde sekretariát RSK ZLK nabízí pomoc obcím a dalším subjektům ze 
Zlínského kraj s vložením projektů do tohoto systému MMR. 

Diskuse: 

Pan hejtman se dotázal k Operačnímu programu Jana Ámose Komenského, kde figuruje dle 

prezentovaných statistik Zlínský kraj na 13. místě mezi kraji v objemu předložených projektů. Jaké jsou 

důvody předposlední pozice našeho kraje mezi všemi kraji a co by Zlínský kraj mohl udělat pro to, aby 

si svou pozici vylepšil? Ing. David Mareček objasnil, že v tomto programu jsou prostředky pro různé 

stupně škol, se specifickou alokací pro univerzity. V některých krajích se nachází významné univerzity, 

které dokážou vyčerpat poměrně velké částky z OP JAK. Dále jsou zde také nástroje ITI, kde jsou 

stanovené alokace z OP JAK. A dle jeho názoru se Zlínský kraj s potenciálem a projekty UTB nedokáže 

pohybovat na prvních příčkách pořadí krajů v čerpání. Je však potřeba si zanalyzovat jednotlivé výzvy 

a jejich využití z hlediska potenciálu našich MŠ, ZŠ, SŠ i UTB. Pan rektor UTB Adámek dodal, že 

alokace pro univerzity jsou jednoznačné v rámci celé ČR, kde si MŠMT nastavilo klíče a podle nich byly 

finance jednotlivým univerzitám rozděleny. Pan Žárský dodal, že také nejsou z OP JAK podporovány 

aktivity neformálního vzdělávání a neziskové organizace. Zmínil vzdělávací institut, který pořádá přes 

80 kurzů ročně a uměli by vstoupit do potencionálních výzev. Pan Mareček dodal, že odbor STR může 

zpracovat u jednotlivých výzev OP JAK podrobnější analýzu využití prostředků ve Zlínském kraji.   

Usnesení bylo konsenzuálně schváleno 

 

 

7/41/2023 Různé 

V rámci tohoto bodu byl na jednání přizván zástupce Ministerstva pro místní rozvoj Ing. Vít Lesák, MSc., 
který představil téma podpory bydlení. Odpověděl zejména na následující dotazy ze sekretariátu RSK 
Zlínského kraje:  

1. aktuální připravované dotační tituly na podporu bydlení (včetně Národního plánu obnovy) – 
Ing. Lesák sdělil, že se připravuje aktualizovaná výzva IROP na sociální bydlení, kde bude pro 
obce a další žadatele k dispozici přes 2 mld. Kč, nově budou moci být cílové skupiny s příjmy až 
do 6. decilu. Zároveň se připravují k vyhlášení výzvy na nájemní bydlení z prostředků Národního 
plánu obnovy (4,5 mld. Kč) a státního rozpočtu (2 mld. Kč), zde se řeší notifikace veřejné podpory. 
Zde budou poměrně široké cílové skupiny (až do 8. decilu příjmu, v případě mladých rodin až do 
9. příjmového decilu). Uznatelnost nákladů by měla být na výkupy nemovitostí, rekonstrukce a 
výstavbu nových bytů. Připravuje se nařízení vlády, k němuž bude meziresortní připomínkové 
řízení. 

2.  Výsledky realizovaného šetření mezi obcemi ohledně zájmu o výstavby obecních bytů – 
šetření bylo ve spolupráci se Svazem měst a obcí a účastnily se spíše větší obce (ORP a POÚ), 
za Zlínský kraj je potvrzen zájem o výstavbu obecních bytů, pro další spolupráci je vhodné 
kontaktovat nová centra podpory bydlení pod Státním fondem podpory investic (za Zlínský kraj 
Barbora Raková). 
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3. Specifická doporučení pro Zlínský kraj v oblasti podpory bytové výstavby – Ing. Lesák 
doporučil kraji zmapovat ve spolupráci se SFPI individuální potřeby obcí, co nejvíce informovat o 
možnostech čerpání připravovaných programů z prostředků státního rozpočtu a NPO, v případě 
zájmu o specifický krajský program je vhodné také spolupracovat se SFPI – ideálně kontaktovat 
přímo ředitele SFPI. 

4. Řešení veřejné podpory bydlení v programech MMR a NPO – Ing. Lesák stručně shrnul, že 
v případě bydlení jde vždy o veřejnou podporu. U výstavby obecních bytů s uplatňováním tržního 
nájemného je možné využít nařízení GBER, při podpoře dostupného bydlení (nájemné na max. 
nákladové úrovni) je nutné provést notifikaci programu u Evropské komise. Dále v oblasti 
sociálního bydlení je možné využít režim služeb obecného hospodářského zájmu. MMR ještě při 
aktuální výzvě na přípravu projektů na bydlení využilo režim de minimis, ale ten je u žadatelů 
finančně velmi omezující a očekává se, že bude spíše pro menší projekty malých obcí. 

 

Diskuse: 

Pan hejtman sdělil, že pro Zlínský kraj je téma podpory bydlení velmi aktuální a motivace měst a obcí 
k vlastní bytové výstavbě je pro kraj důležitá. Dodal , že v dubnu 2024 kraj chystá dvoudenní setkání 
starostů a nabídl účast panu Lesákovi, aby zde přednesl starostům téma podpory bydlení. Pan Lesák 
dodal, že s účastí bude počítat a rád by k tomu přizval také SFPI, CzechInvest a další klíčové subjekty. 
Zároveň by byl vhodný také seminář pro projektanty apod. 
Pan Habuda se dotázal, zda bude nutné doložit stavební povolení k žádosti o dotaci v rámci chystaných 
výzev podpory bydlení anebo zda bude nějaká lhůta, kdy se povolení bude muset doložit? Pan Lesák 
sdělil, že se teprve dokončuje nařízení vlády, na základě, kterého se bude program vypisovat a 
proběhne mezirezortní řízení z kraje roku 2024. Některé aspekty se nastavují a také se mohou změnit.  
 Pan Pořízek se dotázal, zda v připravovaných výzvách SFPI může předložit projekt také církev? Pan 
Lesák sdělil, že tam budou možní všichni žadatelé, včetně církve. Pouze by měla být splněna podmínka, 
že min. 25 % bytů bude žadatel obsazovat ve spolupráci s obcemi či veřejnými zaměstnavateli. Po 
představení veřejné podpory se paní Ančincová dotázala na zákon o podpoře bydlení a nově vytvářená 
kontaktní místa na ORP, zda bude zaměstnanec těchto kontaktních míst úředník nebo sociální 
pracovník? Zlínský kraj k připravovanému zákonu dával zásadní připomínky a vnímá, že těžiště řešení 
problémů bydlení je v sociální práci. Pan Lesák sdělil, že konkrétní počty zaměstnanců budou dost 
individuální, bude se vycházet z místní potřebnosti. Každé ORP se samo rozhodne, jak si tu organizaci 
zaměstnanců zvolí. Bude to obsaženo v prováděcích předpisech, ale předpoklad je, aby alespoň jeden 
člověk kontaktního místa měl kvalifikaci sociálního pracovníka. S kolegy z MPSV řešíme i reformu 
sociálních služeb, aby podpora mohla být dle novelizovaného zákona o sociálních službách. Dále se 
pan Habuda zeptal, zda u chystaných výzev budou nastaveny regionální obálky? Pan Lesák odpověděl, 
že se vzhledem k objemu financí nečeká rychlé vyčerpání výzev, takže toto nebude úplně potřeba, ale 
diskuse ještě probíhá. 
Na závěr diskuse pan Ryza dodal, že pro obce bude důležité, aby měly prostředky na projektovou 
přípravu. Zde je role kraje, který může přípravu projektů obecního bydlení podpořit.  
 

 

 

 

Navrhovaná a konsenzuálně přijatá usnesení 41. jednání RSK ZK: 

 

Usnesení Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje 
 
151/RSKZK41/23  s ch v a l u j e 

 
navržený program jednání 41. Regionální stálé konference pro území 
Zlínského kraje 
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Usnesení Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje   
  
152/RSKZK41/23 s ch v a l u j e  

 
1) aktualizovaný seznam členů Pracovní skupiny Vzdělávání v území při 

Regionální stálé konference Zlínského kraje dle přílohy P01, 

2) aktualizovaný seznam členů Pracovní skupiny pro absorpční kapacitu 

v území při Regionální stálé konferenci Zlínského kraje dle přílohy P02, 

3) aktualizovaný seznam členů Pracovní skupiny pro oblast cestovního ruchu 

při Regionální stálé konferenci Zlínského kraje dle přílohy P03 

 

Usnesení   Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje   
  
153RSKZK41/23  s ch v a l u j e 
 

aktualizaci Regionálního akčního plánu Zlínského kraje 
Deinstitucionalizace sociálních služeb dle přílohy P01. 

 

Usnesení    Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje  

154/RSKZK41/23   s ch v a l u j e 

             Vymezení území dopadu a nositele Místního akčního plánu rozvoje 
vzdělávání IV ve Zlínském kraji dle přílohy č. P01 

 

Usnesení Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje 
 
155/RSKZK41/23  b e r e   n a   v ě d o m í 

 

aktuální informace z Ministerstva pro Místní rozvoj. 

  

Usnesení Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje 
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Aktuální informace k využití dotací EU ve Zlínském kraji 

     

10/41/2023 Závěr jednání 

Na závěr jednání zaznělo, že další řádné jednání RSK ZK se předpokládá ve 2. čtvrtletí 2024. 

Jednání bylo ukončeno v 09,45 hod. 

 

 

Ve Zlíně, dne 4. 1. 2024 

 

 

 …………………………………. 

                                 Ing. Radim Holiš 
       předseda Regionální stálé konference  
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